

سلسلة التمكين للبرلمانيين الشباب: جلسة إحاطة بشأن الصحة والتغذية

الإثنين، 30 أيار/مايو 2022

ملخص

من الساعة 13:00 إلى 15:00 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي

على الرغم من المكاسب الجديرة بالثناء التي تحققت منذ العام 2000، مع انخفاض معدل وفيات الأمهات بنسبة 29 بالمئة وانخفاض معدل وفيات الأطفال بنسبة 43 بالمئة، لا يزال 250000 من النساء و 5,9 مليون طفل دون سن الـ 5 يموتون سنوياً لأسباب يمكن الوقاية منها إلى حد كبير.

كما أن النساء والأطفال والمراهقين معرضون بشكل خاص لخطر سوء التغذية، مما يحد من قدرات التعلم والإنتاجية ويسهم في استمرار دورة من سوء الحالة الصحية والفقر.

كما تأثر الشبان والشابات بشكل كبير بالصدمات الصحية والاجتماعية-الاقتصادية الناجمة عن جائحة كوفيد-19. لقد تأثروا بشكل غير متناسب بإغلاق المدارس والتباعد الاجتماعي وتدابير الحجر الصحي. وكان تأثير الجائحة على الصحة النفسية هاماً.

ولإلقاء الضوء على هذه القضايا المثيرة للقلق وتعبئة البرلمانيين الشباب لإيجاد حلول من منظور صنع السياسات، ينظم الاتحاد البرلماني الدولي جلسة الإحاطة الثانية عبر الإنترنت لسلسلة تمكين البرلمانيين الشباب بشأن الصحة والتغذية. وإن أعضاء الاتحاد البرلماني الدولي مدعوون إلى تسجيل برلماني شاب وبرلمانية شابة للمشاركة في جلسة الإحاطة. وسيستمع البرلمانيون الشباب إلى عروض يقدمها خبراء في صحة النساء والأطفال والمراهقين وصحتهم النفسية والتغذية. وسيستمع ذلك مناقشة بين البرلمانيين الشباب تهدف إلى تبادل الممارسات الجيدة بشأن السياسات والتشريعات المتعلقة بالصحة والتغذية. وستتوفر الترجمة الفورية باللغات الإسبانية والانجليزية والعربية والفرنسية.

- [مشاركة الشباب في البرلمانات الوطنية](#)
- [حملة أنا أقول نعم](#)
- [دليل البرلمانيين عن التغذية والنظم الغذائية](#)
- [خريطة طريق للعمل بشأن صحة النساء والأطفال والمراهقين](#)



Empowerment Series for young parliamentarians: Briefing on health and nutrition

Monday, 30 May 2022

Summary

13:00 to 15:00 CEST

Despite laudable gains made since 2000, with a 29 per cent reduction in maternal mortality and a 43 per cent reduction in child mortality, 295,000 women and 5.9 million children under the age of 5 continue to die annually from largely preventable causes.

Women, children and adolescents are also at particular risk of malnutrition, which limits learning capacities and productivity and contributes to the perpetuation of a cycle of ill-health and poverty.

Young men and women were also significantly impacted by the health and socio-economic shocks brought about by the COVID-19 pandemic. They were disproportionately affected by school closures, social distancing and quarantine measures. The impact of the pandemic on mental health has been significant.

To shed light on these issues of concern and mobilize young parliamentarians to find solutions from a policy-making perspective, the IPU is organizing the second online briefing of its Empowerment Series for young parliamentarians, on health and nutrition.

IPU Members are invited to register one young male and one young female parliamentarian to participate in the briefing. The young MPs will hear presentations by experts on women's, children's and adolescents' health, mental health and nutrition. A discussion among young MPs will follow, aimed at sharing good practices on health- and nutrition-related policies and legislation.

Simultaneous interpretation will be available in English, French, Arabic and Spanish.

- [Youth Participation in National Parliaments](#)
- [I Say Yes campaign](#)
- [Handbook for parliamentarians on nutrition and food systems](#)
- [Road map for action on women's, children's and adolescents' health](#)